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فوتبال ایران

دعوای سرخابی ها بر سر لغو بازی استقلال 
محمدحسن انصاری فرد، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس نسبت به لغو بازی استقلال 

و سپاهان در جام حذفی معترض شد. وی که میهمان برنامه شب های فوتبالی بود، 

در این باره گفت: »این یک تبعیض آشکار و یک حرکت غیرقانونی است. اگر 4 روز 

قبل از بازی، مســـابقه استقلال- ســـپاهان را به دلیل آلودگی لغو می کنند، چطور 

برای دیدار پرســـپولیس و نساجی تا ظهر روز مسابقه تکلیف ما و هواداران و دو تیم 

مشـــخص نبود؟ از نظر قانون فدراســـیون هم، استقلال یک بازیکن و سپاهان دو 

بازیکن در تیم امید دارد و لغو این بازی خلاف قانون است.« 

باشگاهاستقلال:شغلدومشاناظهارنظردربارهماست

به دنبال این اظهارات باشگاه استقلال واکنش نشان داد و نوری فر، مدیر رسانه ای 

این تیم اظهار داشت: »اظهارنظر علیه باشگاه استقلال به شغل دوم مدیریت باشگاه 

رقیب )نزدیک به شـــغل اول( تبدیل شده است. تاکتیکی که مدیریت، سرمربی و 

حامیان تیم رقیب از ابتدای فصل اتخاذ کرده اند تا نام باشگاه شـــان را از آن پسوند 

»حمایت های خاص« دور کنند. این قابل انکار نیســـت که هر دو باشگاه پرطرفدار 

پایتخت تحت نظر دولت هســـتند و از تیم های دولتی حمایت هایی می شـــود که 

درمورد ســـایر تیم های ثروتمند و قدرتمند هم وجود دارد. اما تفاوت فاحشی است 

بین تیمی که به خاطر یک تخلف آشکار حالا باید در لیگ آزادگان حضور می داشت 

و تمامی بازی هایش سه بر صفر می شد، با باشگاهی که در روز صدرنشینی، ناگهان 

مدیرعامل، ســـرمربی، دستیاران و سرپرستش را از دست می دهد. به نظر می رسد 

مدیریت باشـــگاه رقیب بیش از آنکه به وظایف مدیریتی خود علاقه داشـــته باشد، 

ترجیح می دهد در قامت عضوی از کانون هواداران ظاهر شـــود و چیزی بگوید که 

لایک و فالوور بیشتری برایش به دنبال داشته باشد. این راه های میانبر برای کسب 

محبوبیت، بی تردید در شأن مدیریت یک باشگاه پرطرفدار نیست.« 

باشگاهپرسپولیس:بهجایپاسختوهینمیکنند

در ادامه نوبت به باشگاه پرسپولیس رسید تا پاسخ دهد. قدوسی، مدیر روابط عمومی 

پرسپولیس اظهار داشـــت: »آقای انصاری فرد درباره لغو بازی استقلال و سپاهان 

مطالبی را گفتند که نشـــان از تبعیض بین دو تیم داشت. چون بازی پرسپولیس و 

نساجی چند ساعت قبل از بازی به خاطر آلودگی هوا لغو شد و بازیکنان و هواداران 

بلاتکلیف ماندند، اما بازی تیم های استقلال و سپاهان به خاطر نبود بازیکنان تیم 

ملی امید، 4 روز قبل از شروع مسابقه لغو شده، چرا این تصمیم گرفته شده است؟ 

کمیته اضطرار آلودگی هوا و استانداری تهران باید پاسخگو باشند. مسئولان سازمان 

لیگ تصمیمی گرفتند که فضای متفاوتی داشت. باشگاه استقلال اگر پاسخی دارد، 

ارائه کند. متاســـفانه مدیر روابط عمومی باشگاه استقلال در ادبیاتی دور از شأن، 

علیه مدیرعامل باشـــگاه پرسپولیس صحبت کردند. مدام اتهام حمایت از باشگاه 

پرســـپولیس بدون مستند مطرح می شود. آقای انصاری فرد در مصاحبه های خود 

با ســـند صحبت کرد که پرسپولیس دارد ضرر می کند و برخی تیم ها سود می برند، 

اما هیچ پاسخ قانع کننده ای به اوداده نشده است. وقتی جوابی هم ندارند، با این 

ادبیات توهین آمیز صحبت می کنند؛ این ادبیات را دور از شأن باشگاه پرسپولیس 

می دانم. متاســـفانه این افراد که دنبال لایک و فالوور هســـتند و باشگاه استقلال 

به جای اینکه مســـتند پاسخ بدهد، با این ادبیات توهین آمیز صحبت می کند و ما 

نمی خواهیم چنین کاری را انجام دهیم.« 

 

هواداران پرسپولیس این روزها بیش از قبل به مدیرعامل سابق باشگاه و هیات مدیره 

این تیم معترض هستند و دلیل اصلی آن هم گزارشی است که هیات تحقیق و تفحص 

مجلس از حســـاب 2 باشگاه استقلال و پرسپولیس منتشر کرده و در بخشی از این 

گزارش از حساب باشگاه پرسپولیس به موضوعی اشاره کرده که برای هواداران این تیم 

گران تمام شده است. در این گزارش سعی کردیم به تمام ابعاد این موضوع بپردازیم تا 

هواداران سرخ اطلاعات بیشتری در این خصوص به دست بیاورند.

کدامبخشازگزارشمجلسجنجالآفرینشد؟

کمیسیون تحقیق و تفحص مجلس از حساب 2 باشگاه استقلال و پرسپولیس بعد 

از مدت ها انتظار هواداران 2 باشگاه گزارشی را منتشر کرد که در یکی از بندهای این 

گزارش درخصوص باشـــگاه پرسپولیس به موضوعی اشاره کرده که صدای هواداران 

پرسپولیس را در آورده است. در این بخش از گزارش آمده است: »در فصول 2۰۱۶-

2۰۱۷ و 2۰۱۷-2۰۱۸ مطابق قوانین به دلیل حضور باشگاه پرسپولیس در بازی های 

جام باشگاه های آسیا در مجموع مبلغ  3۶۶35۰۰ دلار سهم باشگاه پرسپولیس بوده 

است که مبلغ ۱۱42۰۰۰ دلار )معادل 4۱49۸395۰۰۰ ریال( به باشگاه پرداخت 

و به حســـاب های بانکی باشگاه واریز شده و مانده به مبلغ 252۱5۰۰ دلار باید به 

باشگاه پرداخت می شده است. برابر قرائن موجود و استناد به مصاحبه مدیرعامل وقت 

باشگاه، این رقم به باشگاه پرداخت شده لکن اثرات آن در دفاتر مالی قابل مشاهده 

نیست.«همین چند خط باعث شد خیلی زود رسانه ها به این موضوع واکنش نشان 

بدهند و با تیتر گم شدن 2/5 میلیون دلار از باشگاه پرسپولیس صدای هواداران این 

تیم را در بیاورند. پرسپولیسی ها که هنوز از بابت رفتن برانکو به خاطر عدم پرداخت 

دستمزدش ناراحتند، بر این باورند اگر باشگاه در آن زمان این پول را خرج کادرفنی 

تیمش می کرد، برانکو هیچ وقت سرخ ها را رها نمی کرد و به عربستان نمی رفت. 

ذیحسابباشگاهتکذیبکرد

باشگاه پرسپولیس خیلی زود توسط ذی حساب خود که سابقه 4 ساله در این باشگاه 

دارد، به گزارش مجلس و هجمه های وارده واکنش نشـــان داد و با دلایلی که به نظر 

می آید چندان منطقی نیست، گم شدن این مبلغ را تکذیب و توضیحاتی را ارائه کرد. 

محمد پاشا در این خصوص گفت: »پاداش ها در چند مرحله وصول شد و فورا هم با 

دستور مدیران باشگاه هزینه شد. زمانی که گروه تحقیق و تفحص مجلس گزارش تهیه 

می کرد، اسناد هزینه کرد این درآمدها هنوز در دفاتر باشگاه ثبت نشده بود، چراکه ما به 

دلیل مشکلات موجود و تحریم ها اسناد وصول مبالغ ارزی را با تأخیر از خارج از کشور 

دریافت کردیم. درواقع این مبالغ و هزینه کرد آنها بعد از گزارش تحقیق و تفحص مجلس 

در دفاتر مالی باشگاه به ثبت رسیده و از این بابت هیچ مشکلی نیست و نمایندگان 

سازمان بازرسی کل کشور که در باشگاه مستقر بوده و هستند هم گزارش هایی تهیه 

کرده اند و ثبت اسناد مربوط به این 2/5 میلیون دلار را رویت کرده اند.«

هرچه قدر ذی حساب باشگاه تلاش کرد با این حرف هایش اوضاع را به حالت عادی 

برگرداند و همه چیز را طبیعی جلوه دهد، فایده ای نداشت و هواداران پرسپولیس در 

فضای مجازی همچنان از گم شدن این مبلغ و توضیح باشگاه درخصوص اینکه این 

پول در کجا هزینه شده است، حرف می زنند.  این در شرایطی است که پرسپولیس 

این روزها برای پرداخت دستمزد خارجی هایش مشکلات زیادی را متحمل می شود و 

نفراتی مثل بشار رسن، رادوشویچ، کالدرون و دستیارانش و همچنین کادرفنی فصل 

گذشته و بودیمیر طلب هایی از باشگاه دارند که با یک حساب سرانگشتی می توان 

متوجه شد این 2/5 میلیون دلار می توانست تمام این مشکلات را برطرف کند. 

عربوتکذیبصحبتهایذیحسابباشگاه

با مرور مصاحبه های مدیرعامل وقت باشـــگاه به موضوع جالبی رســـیدیم. او که در 

روزهای حســـاس باشگاه برای مثبت شدن فضا و برداشتن بار از روی دوش باشگاه 

رودرروی اصحاب رســـانه نشسته بود، صحبت های مختلفی ازجمله حفظ برانکو و 

دستیارانش، جذب لیســـت مورد نیاز سرمربی تیم و... مطرح کرد. عرب در بخشی 

از صحبت هایش به سند خوردن کلیه پرداختی های باشگاه از پاداش نایب قهرمانی 

آسیا اشاره کرد و گفت: »بخشی از این پول به بازیکنان داده شد. یک میلیارد تومان 

بدهـــی معوقه مالیاتی کادرفنی خارجی و بدهی مالیاتی دوره های قبل بود که اگر 

پرداخت نمی شد، اجازه خروج از کشور به بازیکنان و کادرفنی داده نمی شد که این 

رقم را پرداخت کردیم. بدهی های دیگر هم که ۱/5 میلیارد بود و باشگاه را با مشکل 

مواجه می کرد، پرداخت شد. اینها اسنادش موجود است. یعنی پول وارد باشگاه شده، 

سند خورده و بعد پرداخت شده است.«

این حرف که تمام پول ها ابتدا وارد باشگاه شده، سند خورده و سپس هزینه شده است، 

به نوعی با صحبت های ذی حســـاب باشگاه که ادعا کرده این پول ها بعد از دریافت 

هزینه شده و سپس سند خورده، در تعارض است!

نمایندهمجلس:قبلازثبتنبایدهزینهکنند

برای اینکه بیشـــتر در جریان گزارش مجلس قرار بگیریم و همچنین واکنش اعضای 

هیات تحقیق و تفحص مجلس را درخصوص اظهارات ذی حساب باشگاه پرسپولیس 

جویا شـــویم با علی اصغر یوسف نژاد، نایب رئیس کمیسیون ورزش مجلس و یکی از 

اعضای هیات تحقیق و تفحص از حساب استقلال و پرسپولیس تماس گرفتیم. او در 

این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »ما گزارشی را از حساب 2 باشگاه آماده کردیم 

که پس از تایید در کمیســـیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی به صمت بفرستیم. 

تمام اطلاعاتی که در این گزارش تحقیق و تفحص آمده، براساس پاسخ هایی است 

که دستگاه های اجرایی، فدراسیون ها و 2 باشگاه استقلال و پرسپولیس به ماموران 

هیات ارائه کرده اند و موضوع کسری مبلغ 2/5 دلار از پاداش آسیایی پرسپولیس هم 

یکی از همین موارد است که گزارش ما براساس پاسخ هایی است که دریافت کرده ایم. 

حالا اگر دوستان در باشگاه پرسپولیس مدارک و استدلال های قانع کننده ای برای 

اعضـــای هیات تحقیق و تفحـــص دارند، باید ارائه کنند تا ما پس از بازبینی مدارک، 

گزارش خود را تکمیل کنیم.« 

یوســـف نژاد درخصوص صحبت های ذی حساب باشگاه پرسپولیس اظهار داشت: 

»درست است که این 2 باشگاه آن طور که همگان تصور می کنند، دولتی نیستند و برای 

خودشان درآمدهایی از طریق اسپانسر، کارهای اقتصادی و... دارند، اما این دلیلی 

نمی شود که این 2 باشگاه مردمی بدون سند هزینه کنند. هر موسسه یا مجموعه ای 

که پیامدهای مالی دارند، ابتدا باید درآمد و محل درآمدشان ثبت و درج شود و سپس 

هزینه کنند که این اتفاق درخصوص باشگاه پرسپولیس رخ نداده است.« 

یادآوری؛7۰میلیاردیکهآمدوگرشاسبیرفت!

درســـت یک روز قبل از ارائه گزارش مجلس در »فرهیختگان« گزارشی منتشر کردیم 

که به موضوع تقســـیم پاداش آســـیایی بین بازیکنان اشاره داشت و اینکه چرا طبق 

لیست برانکو پول به بازیکنان پرداخت نشده و جوان ترهای تیم نصف مبلغی که باید 

می گرفتند، گرفته اند و در این بین هستند نفراتی مثل حمیدرضا طاهرخانی که اصلا 

مبلغی دریافت نکرده اند. 

در بخشی از این گزارش صحبتی با گرشاسبی، مدیرعامل اسبق سرخ ها انجام داده 

بودیم که او با اشـــاره به تامین ۷۰ میلیارد از طریق اسپانسر و پاداش آسیایی، گفت 

در تقســـیم پول بین بازیکنان نقشی نداشته و در آن هنگام او بازنشسته شده و تیم 

مدیریتی بعدی تقسیم پول بین بازیکنان را برعهده گرفته اند. او اعلام کرد برخی متوجه 

شدند که قرار است این پول به باشگاه برسد و او را به بهانه بازنشستگی کنار گذاشتند. 

این صحبت ها از سوی گرشاسبی همان روز انتشار این گزارش به شکلی تکذیب شد و با 

اینکه فایل صوتی آن موجود بود، به آن دامن نزدیم. )گرشاسبی البته بعدا در گفت وگو 

با »فرهیختگان« مدعی شد اظهاراتش در قالب مصاحبه نبوده و این درحالی است که 

از ما نخواسته بود صحبت هایش را رسانه ای نکنیم!( درست یک روز بعد از این اتفاق 

گزارش مجلس منتشر شد و دیگر کسی نبود گزارش نمایندگان مجلس را تکذیب کند!

»فرهیختگان«بررسیکرد؛ابهاماتدرباره۲/۵میلیوندلارپولگمشدهدرپرسپولیسبعدازاظهاراتمتناقضبیشترشد

چهکسیراستنمیگوید؟
نمایندهمجلس:بدونثبتوسندهزینهکردهاند

استقلال و روزهای پرابهام، استقلال و روزهای 

پراشکال و استقلال و روزهای ناامیدی که شاید برای 

هواداران این تیم با خبر بازگشت استراماچونی کمی 

رنگ باخته باشد؛ با این حال هنوز سرمربی ایتالیایی 

استقلالی ها به تهران نیامده و برخی عقیده دارند تا 

استرا را در فرودگاه امام خمینی نبینند، نباید وعده 

بازگشت وی را باور کنند و تا آن زمان برگشتن وی 

قطعی نیست. این درحالی است که طی روزهای 

گذشته مطالبات این سرمربی واریز شده و استرا نیز 

طبق وعده ای که داده بود، به ایران بازخواهد گشت، 

اما اینکه این اتفاق چه زمانی رخ بدهد، هنوز به طور 

دقیق مشخص نشده است. 

بازگشتاسترادرگروتاریخبازیبافولاد

طبق برنامه قبلی قرار بود هفته هجدهم لیگ برتر بعد 

از تعطیلات نیم فصل در تاریخ ۱۱ بهمن برگزار شود 

و این درحالی است که این موضوع منوط به برگزاری 

هفته هفدهم بود؛ هفته ای که به خاطر سفر امیدها 

لغو شد و زمان برگزاری آن هنوز مشخص نیست. 

همچنین طبق برنامه ای که استرا و دستیارانش 

در روز اول تدوین کرده بودند، قرار بود آنها بعد از 

برگزاری دیدار هفته هفدهم )برنامه قبلی و قبل از 

لغو دیدار استقلال و فولاد( تهران را برای تعطیلات 

کریسمس ترک کنند و بعد از چند روز استراحت برای 

برپایی کمپ تمرینی نیم فصل به تهران بازگردند، 

اما قهر استرا و بعد از آن لغو دو بازی مقابل سپاهان 

و فولاد برنامه قبلی را بر هم زده و مشکلات جدیدی 

را ایجاد کرد. 

اگر از 2 بازی پلی آف که کادرفنی برای آن از روز اول 

برنامه ریزی نکرده بود هم بگذریم، لغو بازی با فولاد و 

عدم اعلام زمان جدید آن باعث شده برنامه های بعدی 

استقلال نیز تحت الشعاع قرار بگیرد. 

در هر صورت فعلا فقط بازگشت استراماچونی قطعی 

شده، اما اینکه او چه زمانی به تهران برگردد، بستگی 

به زمان اعلامی دیدارهای هفته هفدهم از سوی 

سازمان لیگ دارد. اگر این دیدار قبل از دیدار اول 

استقلال در پلی آف آسیا )زودتر از 2 بهمن( برگزار 

شود که سرمربی و کادرفنی استقلال باید برای برپایی 

تمرینات نیم فصل هرچه زودتر راهی تهران شوند، اما 

اگر هفته های برگزاری لیگ، اتوماتیک وار یک هفته 

عقب بیفتد و اولین بازی استقلال در دور برگشت بازی 

پلی آف این تیم در تاریخ 2 بهمن باشد، احتمالا استرا 

نیز چند روزی دیرتر به تهران خواهد آمد. 

این درحالی است که برنامه های مربوط به برپایی 

کمپ تمرینی استقلال برای نیم فصل، زمان آغاز 

تمرینات نیز براساس اعلام زمان دیدارهای هفته 

هفدهم تعیین شده و همه چیز در گرو زمان دیدار 

با فولاد است. درواقع برنامه های بعدی آبی پوشان 

ازجمله زمان بازگشت استرا نسبت به زمان دیدار 

استقلال و فولاد قابل تغییر است. 

نکته دیگر اینکه لیست ورودی و خروجی استقلال 

نیز مشخص شده و قرار است به زودی مسئولان این 

تیم اقدامات خود را در بازار نقل وانتقالات آغاز کنند. 

قراردادیکهازنطفهمشکلداشت

دیروز در »فرهیختگان« از نحوه قرارداد دستیاران 

استراماچونی اطلاع رسانی کردیم و نوشتیم هواداران 

استراماچونی  چرا  که  بودند  معترض  استقلال 

دستیارانش را برای هدایت استقلال در بازی های 

اخیر روانه تهران نکرد و این درحالی است که این اقدام 

او به نوعی غیرقانونی محسوب می شد، چون قرارداد 

جداگانه ای بین دستیاران استرا با استقلال منعقد 

نشده و مربیان این تیم تحت قرارداد سرمربی بودند و 

آنها نیز عملا نمی توانستند برای همراهی تیم به تهران 

برگردند. درواقع با فسخ یکطرفه قرارداد استراماچونی 

با استقلال، قرارداد هر 3 دستیار خارجی این تیم نیز 

فسخ شده و عملا راهی برای تحقق خواسته هواداران 

وجود نداشت. 

ایـن مسـاله نشـان می دهـد قـراردادی حرفـه ای بـا 

استراماچونی منعقد نشده است. آقای معاون سابق 

از ایـن قـرارداد دفـاع می کنـد، امـا اگر اسـتقلالی ها 

در روز اول قـرارداد مربیـان اسـتقلال را در 4 قـرارداد 

جداگانـه بیـن اسـترا و سـایر دسـتیارانش منعقـد 

می کردنـد، امـروز مشـکلات کمتری بـرای این تیم به 

وجـود می آمـد.  محسـنات ایـن قرارداد به این شـکل 

بـود کـه اگـر اسـتقلال بـا 4 قـرارداد مسـتقل مواجـه 

بـود، به طـور حتـم هـم انتقـال پـول راحت تر می شـد 

)شـاید از ایـن جمع حتـی نفراتی قبول می کردند که 

پـول خـود را بـه صـورت نقـدی دریافـت کننـد( و هـم 

اینکـه بـا کـم شـدن قـرارداد این 3 نفر از مبلغ اسـترا، 

پرداخـت پـول این سـرمربی نیز به صورت اقسـاطی، 

امـری سـهل الوصول تر محسـوب می شـد. از سـوی 

دیگـر بـه جـز اسـترا، اگر اسـتقلال سـایر قراردادها را 

کـه مبالـغ بسـیار کمتـری در قبـال قرارداد سـرمربی 

بـود، پرداخـت می کـرد، ایـن تعـداد بهانـه ای بـرای 

فسـخ نداشـته و بایـد تحـت هـر شـرایطی در تهـران 

مانـده و بـه کار خـود ادامـه می دادند. حالا مشـخص 

نیسـت چـه فـردی مسـئول این گاف مدیریتی اسـت 

و باعـث شـده آبی هـا در سـه بـازی اخیـر تنهـا مربـی 

گلرهـا و آنالیـزور روی نیمکت داشـته باشـند!

  گزارش

»فرهیختگان«گزارشمیدهد؛بااتمامماجرایپولاستراماچونیسوالهادربارهقرارداداوبااستقلالبیپاسخماندهاست

چهکسیپاسخگوست؟
زمانبازگشتایتالیاییهادرگرواعلامتاریخبازیفولاد-استقلال

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

یکشنبه اول دی ۱۳۹۸   شماره ۲۹۳۸

ورزش

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامه نگار

آرشمحمدی
  روزنامه نگار

رفتن ستاره کروات استقلال برگشت هم دارد؟

میلیچ: این چه وضع پول دادن است!
هرویه میلیچ، مدافع کروات استقلال با حضور در آژانس هواپیمایی دیبا، بلیت تهران– زاگرب را برای عصر دیروز 

تهیه کرد تا تهران را ترک کند. این بازیکن به خاطر عدم دریافت مطالباتش تمامی وسایل خود را جمع کرده و با 

۸۰ کیلو اضافه بار ساعت ۱5:۱5 شنبه تهران را با پرواز ترکیش، به مقصد زاگرب 

ترک و این شائبه را ایجاد کرد که ممکن است بازگشتی در رفتنش نباشد! میلیچ 

بعد از تعویض در دیدار مقابل ماشین سازی، اعتراضاتی را مطرح کرده 

بود که منجر به اخراج موقتش از استقلال شده بود. این بازیکن 

کروات که حاشیه های زیادی را طی یکی دو روز اخیر به پا کرده 

و درنهایت جمعه با عذرخواهی به جمع تمرین استقلال اضافه 

شده بود، درنهایت شنبه تهران را با تمامی وسایلش ترک کرد 

و گفته می شود اعتراضاتی را نیز نسبت به پرداختی هایش 

داشته و در محفلی خصوصی با شکایت نسبت به مسئولان 

اســـتقلال از بدقولی ها درخصوص پرداخت مطالباتش 

شاکی شده و گلایه هایی را نیز مطرح کرده است. 


